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Geachte heer/mevrouw, 

Wij hebben met belangstelling kennisgenomen van het hier boven genoemde voorgenomen besluit.  

Om ethische redenen kunnen wij niet instemmen met het slachten van drachtige dieren, tenzij er een 

schriftelijke verklaring is van een dierenarts dat hiervoor een dringende veterinaire reden is. 

Voor het langer toestaan van het couperen van de staarten van een viertal schapenrassen bestond  

indertijd in 2007 al geen veterinaire noodzaak dus wij zien niet in waarom dit nu nog tot 2028 wordt 

toegestaan. Hierna ligt ik deze standpunten kort toe. 

 

 

Verbod op het verhandelen van hoogdrachtige varkens en runderen 

 

Het Panel on Animal Health and Animal Welfare van de European Food Safety Authority heeft in een 

wetenschappelijke opinie van 5 april 2017 op basis van een literatuurstudie geconcludeerd dat de foetus 

van runderen, varkens, geiten, schapen en paarden in het laatste derde deel van de dracht met een 

waarschijnlijkheid van 90 tot 100% dan de anatomische en neurofysiologische structuur heeft om 

negatieve invloeden te ervaren. Of ze dit ook werkelijk bewust ervaren wordt voor 66 tot 99% betwijfeld 

en voor 1 tot 33% waarschijnlijk geacht. 

In het voorgenomen besluit wordt op grond hiervan voorgesteld afvoer van drachtige koeien en zeugen 

naar het slachthuis te verbieden in het laatste derde deel van de dracht niet meer toe te staan. 

Wetenschappelijk gezien kunnen wij dit begrijpen, maar toch hebben wij hier uit ethische overwegingen 

bezwaar tegen. Daar komt nog eens bij dat handhaven dat een drachtig dier niet in het laatste derde 

deel van de dracht wordt afgevoerd naar een slachthuis niet eenvoudig is. 

 

Slachten van drachtige dieren is ethisch niet aanvaardbaar 

Ethisch gezien vinden wij het slachten van drachtige dieren niet aanvaardbaar, tenzij daar een dringende  

veterinaire reden voor bestaat. Dieren zijn geen wegwerpartikelen. Als een veehouder een koe of een 

zeug heeft laten dekken, of heeft geïnsemineerd of heeft laten insemineren dan dient de koe of zeug 

gedurende de dracht en de daarop volgende zoogperiode niet afgevoerd te worden naar het slachthuis. 
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Een verklaring van de veehouder is niet afdoende voor controle 

In het voorgenomen besluit wordt voorgesteld dat de veehouder moet verklaren dat de koe of de zeug 

die naar het slachthuis wordt afgevoerd zich niet in het laatste derde deel van de dracht bevindt, of hij 

moet een verklaring van een dierenarts overleggen dat het nodig is het dier desondanks te slachten.  

Tegen het laatste hebben wij geen bezwaar als de dierenarts schriftelijk verklaart dat hiervoor dringende 

veterinaire redenen zijn, redenen zoals genoemd in het voorgenomen besluit. 

Maar tegen het eerste willen wij naast het hiervoor genoemde ethische bezwaar ook inbrengen dat dit 

moeilijk te controleren is. De verklaring van de veehouder kan bewust of onbewust onjuist zijn. De 

keuringsdierenarts van de NVWA zal in het slachthuis niet elk drachtig dier en haar bij slacht vrij 

gekomen foetus op drachtduur respectievelijk leeftijd beoordelen. En tegen een dergelijk oordeel kan 

bezwaar gemaakt worden waarbij nog maar staat te bezien of de rechter een dergelijk oordeel in alle 

gevallen volgt.  

Wij stellen daarom dan ook voor dat de veehouder bij afvoer van een koe naar het slachthuis de uitslag 

van een drachtigheidscontrole overlegt die niet ouder is dan drie maanden, en bij afvoer van een zeug 

naar het slachthuis een drachtigheidscontrole overlegt die niet ouder is dan een maand.  

 

Ook het slachten van andere drachtige diersoorten dient verboden te worden 

Het hiervoor genoemde EFSA-advies betreft ook geiten, schapen en paarden, dus het zou volgens ons 

logisch zijn nu ook voor drachtige geiten, ooien en merries te bepalen dat deze niet geslacht mogen 

worden, tenzij een dierenarts schriftelijk verklaard dat daar dringende veterinaire redenen voor zijn. 

Op grond van ons eerder genoemde ethische bezwaar tegen het slachten van drachtige dieren stellen 

wij voor om een verbod voor alle gehouden zoogdieren in te voeren. 

 

Het uitfaseren van het couperen van schapenstaarten 

Bij het besluit in 2007 om het couperen van schapenstaarten te verbieden is een uitzondering gemaakt 

voor een drietal schapenrassen. Deze hebben de gelegenheid gekregen via fokkerij minder bewolde en 

zo voor myiasis minder gevoelige staarten te fokken, zodat couperen vanaf 2028 achterwege gelaten 

kan worden. Blijkens de tweede evaluatie van de hiertoe opgestelde fokprogrammas blijkt dit doel niet 

gehaald te worden. In het voorgenomen besluit wordt voorgesteld het couperen bij deze rassen per 2028 

te verbieden. In de aanloop naar het besluit in 2007 om drie schapenrassen van het coupeerverbod uit te 

sluiten zeiden deskundigen al dat deze uitzondering niet nodig is, omdat ook bij deze drie rassen myiasis 

goed te voorkomen en te behandelen is. Wij zijn dan ook van mening dat met een coupeerverbod voor 

deze drie rassen net tot 2028 moet worden gewacht maar dat dit verbod onmiddellijk dient in te gaan. 

 

Wij zien uw antwoord op onze reactie met belangstelling tegemoet. Mocht u nog vragen hebben dan 

kunt u contact opnemen met ondergetekende. 

Met vriendelijke groet, 

Nederlandse Vereniging tot Bescherming van Dieren  

  

Bert van den Berg, 

programmamanager veehouderij 


